

Referat fra møde i koordinationsgruppen for Helhedsplanen d. 02.12.25:

Deltagere: Kasper Brandi, Poul Kjærgaard, Charlotte Priess Pedersen, Arved Michelson, Erik Wind, Peter Bertelsen, Karl Johan Legaard, Thomas Olsen og Karen Ladefoged.

Dagsorden:

- Taletid til Troels Madsen ang. uddeling af midler:
 - Han har sendt en klage til koordinationsgruppen via mail d. 30.10.25 ang. fordelingen af midlerne.
 - Gruppen har modtaget et brev med hans ord, dette bliver drøftet i gruppen.
 - Det er aftalt, at Thomas tager kontakt til ham efterfølgende med et svar.
- Kort status fra arbejdsgrupperne:
 - Ø-hus:
 - Der er foretaget ændringer i planen efter møde med Skive Kommunes fundraiser Morten. Herefter aftalt at starte mere lokalt, derfor har vi d. 05.11 haft møde med formand Mogens i Spar Vest Fonden.
 - Rigtig godt møde med en god dialog og stor interesse for projektet. Der skal, inden en ansøgning hos dem om et større beløb til selve projektet, afklares nærmere om drift og økonomi i et Ø-hus. Dette er oplagt at gøre i et "forprojekt", som der ansøges om hos Spar Vest Fonden.
 - Aktiviteter og fællesskab:
 - Ordnecentralen: Fortsat god succes.
 - Træværksted: El-arbejdet inkl. renovering af udsagningsanlægget er lovet færdigt midt december af Fur El. Herefter følger klargøring af lokalet, indkøb af resterende værktøj, en nærmere aftale med ejeren, Foreningen Fur Væksthus, samt andre brugere (bl.a. Friskolen/Børnehuset) omkring brugen af lokalet, samt en dato for åbningen. Forventet åbning: midt forår.
 - Fælleshaver: 2 velbesøgte møder med 12-15 deltagere, alle er interesserede i både fælles og egne haver. De lokale landmænd hjælper godt med redskaber og gødning.
 - Fællesspisning: En gruppe mænd har haft madlavningskursus, de vil gerne lave en fællesspisning. De har lagt et ønske ind om et tilskud til dette. Der er positiv opbakning omkring dette i gruppen, de melder ind med noget mere konkret inden der besluttet nærmere.
 - Understøtte kunsten på Fur: Intet nyt.
 - Fornyelse af Fur Ø-Arena: Der er modtaget et forslag fra A-sport med et tilbud om fornyelse af arenaen. Vi skal holde os på beløbet 286.650 kr, derfor skal der justeres i ønskede elementer. Dette ser Erik på i denne uge, så vi kan give besked til A-sport i næste uge.
 - Etablering af tennisbane: Havneforeningen har gravet ud til tennisbanen.

- Stier og Naturfaciliteter:
 - Sidste møde d. 22.10:
 - Et nyt projekt der er på tale er et nationalt projekt “Danmarks naturstier”, der håbes at “Molerinoen” kan gå ind under dette projekt ift. skiltning af stien.
 - Der er dialog med Imerys om Molerinoen, der opleves positiv opbakning om projektet.
 - Nuværende projekter:
 - Shelter ved Langstedhuller og Rødsten evt. med ny beplantning med formidling fra puljen ‘Fur med Vilje - beplantning’: Mangler fortsat godkendelse fra kommunen
 - Madpakkehuset: Denne er godkendt med byggetilladelse. Der er dog usikkerhed ang. forureningen, området er ikke farligt. Der skal afklares et eventuelt nødvendigt underlag inden etableringen.
- Trafik og veje:
 - I februar kommer der folk fra kommunen, der ser på rørføringen i grøften langs Sundevej. Dette kan eventuelt på sigt give mulighed for at forbedre cykelstien.
- Opdatering af gruppemedlemmer:
 - Der er lavet en opdatering af gruppemedlemmerne for Helhedsplanen i grupperne for hhv. ‘Fællesskaber & aktiviteter’, ‘Stier og naturfaciliteter’ og ‘Trafik og veje’.
 - Medlemmerne for forsamlingshus/‘Ø-huset’ er fortsat uændret. Der er 7 medlemmer i en gruppe med repræsentanter fra bl.a. Fur Væksthus, Fur Forsamlingshus og Fur Friskole og Børnehus. Den store gruppe fra tidligere er fortsat noteret.
 - Der har været nogle uvisse gruppemedlemmer, som tidligere har stået på listen i de forskellige grupper. De har modtaget en mail om de fortsat ønsker at være med i arbejdet.
- Opdatering af budget (Thomas):
 - Thomas har lavet et opdateret budget/regnskab over Helhedsplanen med allerede brugte midler og midler afsat til kommende projekter.
- Næste møde: Tirsdag den 3. februar 2026 kl. 17.

Referent: Karen Ladefoged, d. 06.12.25